
Zápis z jednání Klubu chovatelů plemene charolais
ze dne 29.11.2023

Přítomni: dle prezenční listiny

Předsedkyně Klubu chovatelů plemene charolais Jitka Hatláková přivítala přítomné chovatele a
zahájila jednání.

Schválení programu jednání
Hlasování: jednomyslně PRO, program jednání byl schválen

1. bod jednání: Plemenní býčci - OPB a OCH - viz. prezentace A. Birovaš

Shrnutí: počty naskladněných býků, porovnání jednotlivých turnusů a 2 posledních let,
důvody vyřazení býčků apod.

2. bod jednání: Navrhované změny v metodice odchovu mladých býčků - viz
prezentace, J. Hatláková

P. Káčer - doplnění návrhu změn:
● upravení počtu vážení býků na OPB inspektorem - aktuálně 12x, v návrhu jen začátek a konec

testu, tedy 6x, zbytek vážení OPB samostatně
● výpočet roční hmotnosti z konce odchovu - už dnes 40 % zvířat
● změna organizace ZV - poukázání na problém bonitace a hodnocení býka až po skončení

testu, návrh inspirován zahraničními modely, kdy se býci hodnotí v době ukončování testace
M.Šedivý - bonitace předem považuje za dobrý nápad, vážení a přepočet na roční váhy sladit OPB a
OCH
J.Zuzánek - je proti zapojení importovaných býků do českého dotovaného systému odchovu,
poukazuje na velké rozdíly přírůstků mezi odchovnami, nedodržování metodiky?, dotaz proč v
navrhovaných změnách je umožněno býkům z OPB na svody?
P. Káčer - na OPB Jchovatele odchováváni slovenští býci chovatelů, kteří jsou zapojeni v českém
systému KU a platí českou KU, doporučená úroveň přírůstku je stanovena, ale nedodržována, býci z
OPB na svod je myšleno v rámci změny ZV, kdy se při výběru hodnotí již jen ovladatelnost
J.Hatláková - RPK zastává názor neměnit systém vážení OCH (při spojení více turnusů by při
nevážení na začátku testu neměli býci roční váhy), na OPB vážit inspektorem i na začátku
přípravného období kvůli kontrole býků apod. ostatní body k diskuzi, a to včetně ZV, návrh na
rozšířené jednání Grémia, kam by přijeli zástupci RPK jednotlivých plemen, je jen předsedové



Usnesení: RPK má mandát od chovatelů k dalšímu projednávání otázky změn v metodice na
Grémiu RPK, nikdo z chovatelů se nevyjádřil zamítavě k otázce změn organizace ZV,
termínů ani dalších navrhovaných změn

3. bod jednání: prezentace MVDr. Tulise na téma Plodnost býků - viz prezentace

4. bod jednání: Analýza populace charolais - viz prezentace, Ing. Weiszová

Shrnutí: kondice, plánované analýzy populace na úrovni jednotlivých kategorí populace
charolais, hodnocení chovů, apod.

5. bod jednání: Různé

A. Charolais Show Lysá 2024
a. termín 3.10.-6.10.2024
b. kategorie budou stanoveny na jarním jednání Klubu
c. diskuze ohledně doporučení vakcinace proti respiratorním chorobám

K. Malát - chovatelé plemene holštýn budou mít kratší program, tedy se zjednoduší navážení a
výměny zvířat, opět se chtějí připojit chovatelé simentála

B. Kongres charolais 2024
a. pokračování v mezinárodních aktivitách, kongres se koná v Kanadě na přelomu

června a července 2024
b. K.Malát - velmi dobré zviditelnění ČR, viz rovněž virtuální soutěž - foto a video

zvířete poslat do konce listopadu - odkaz na velký úspěch a 2.místo Emy z
Mokrýšova, z chovu p. Slavíka

c. na Kongres pojede K.Malát a J.Hatláková (hrazeno z rozpočtu Svazu, návrh bude
podán na jednání Výboru Svazu), návrh na zapojení 3.osoby, člena RPK, aby do
budoucna plemeno charolais mohlo ohledně zahraničních aktivit jednat samostatně, a
uhradit část jeho nákladů na cestu z rozpočtu klubu charolais

Hlasování: jednomyslně PRO, část cesty člena RPK na kongres v Kanadě bude hrazen z rozpočtu
Klubu

C. P. Káčer - nabídka genomiky z Francie, nabídka ID bezrohých zvířat, “mountain charolais”,
informace k otevření nové komerční odchovny na Slovensku, speciální minerální doplňky
BovesPro - chovatelé dostanou všechny detaily mailem

zapsala Kateřina Weiszová dne 30.11.2023
ověřila Jitka Hatláková


